

Members' Motion submitted to City Council

Meeting date: 1 April 2025

Moved by: Councillor G. Gower

Motion Title: Motion – Councillor G. Gower - Federation of Canadian Municipalities – Election to the Board of Directors

ACS File No.: ACS2025-OCC-CCS-0050

Ward: Citywide

Motion d'un membre soumise au Conseil municipal

Date de la réunion : le 1er avril 2025

Motion de : conseiller G. Gower

Titre de la motion : Motion – G. Gower, conseiller - Fédération canadienne des municipalités — Élection du Conseil d'administration

Dossier n° (ACS) : ACS2025-OCC-CCS-0050

Quartier : À l'échelle de la ville

Motion

WHEREAS the Federation of Canadian Municipalities (FCM) represents the interests of member municipalities on policy and program matters that fall within federal jurisdiction;

WHEREAS FCM's Board of Directors is comprised of elected municipal officials from all regions and sizes of communities to form a broad base of support and provide FCM with the united voice required to carry the municipal message to the federal government; and

WHEREAS FCM's Annual General Meeting (AGM) will be held in conjunction with the Annual Conference and Trade Show, May 29 to June 1, 2025, followed by the election of FCM's Board of Directors; and

WHEREAS Ottawa City council supports Councillor Tim Tierney on his bid to run for the First Vice-President Table Officers position on FCM; and

BE IT RESOLVED that the Council of the City of Ottawa endorses Councillor Tim Tierney to stand for election on FCM's Board of Directors for the period starting in June 2025 and ending June 2026, and

BE IT FURTHER RESOLVED that Council assumes all costs associated with Councillor Tim Tierney attending FCM's Board of Directors meetings.

Motion

ATTENDU QUE la Fédération canadienne des municipalités (FCM) représente les intérêts municipaux dans les enjeux liés aux politiques et aux programmes de compétence fédérale; et

ATTENDU QUE le conseil d'administration de la FCM est composé d'élus municipaux de toutes les régions et de collectivités de tailles diverses, et constitue une voix unie pour transmettre le message municipal au gouvernement du Canada; et

ATTENDU QUE l'assemblée générale annuelle (AGA) de la FCM se tiendra en même temps que son congrès annuel et salon professionnel, du 29 mai au 1^{er} juin 2025, et qu'elle sera suivie de l'élection du Conseil d'administration de la FCM; et

ATTENDU QUE le Conseil municipal d'Ottawa appuie le conseiller Tim Tierney dans sa candidature pour le poste de premier vice-président à l'assemblée des dirigeants de la FCM; et

PAR CONSÉQUENT, IL EST RÉSOLU QUE le Conseil municipal de la Ville d'Ottawa appuie la candidature du conseiller Tim Tierney dans l'élection du Conseil d'administration de la FCM pour la période de juin 2025 à juin 2026;

IL EST EN OUTRE RÉSOLU que le Conseil municipal assume tous les frais liés à la participation du conseiller Tim Tierney aux réunions du Conseil d'administration de la FCM.

Departmental Staff

Staff will be available at the meeting to respond to questions if required.

Financial Implications

Finance Staff will be available at the meeting to respond to questions if required.

Legal Implications

Legal Staff will be available at the meeting to respond to questions if required.